
   

 

Jaarverslag 2023  
Vereniging Oud Barneveld 

 

Inleiding  

Het jaar 2023 kenmerkt zich als een jaar waarin het bestuur regelmatig kon vergaderen en 
activiteiten doorgang konden vinden. 

Bestuur 

Het bestuur heeft vijf keer vergaderd in dit verslagjaar.  
Aftredend was Evelien Overeem, penningmeester,  maar zij stelde zich herkiesbaar. Er werden geen 
namen van tegenkandidaten ingediend, zodat zij herbenoemd kon worden. Dit jaar was ook de 
voorzitter Ad Rijneveld aftredend.  In de loop van dit verslagjaar konden we bekend maken dat er 
een opvolger gevonden is in de persoon van de heer Bertus van den Berkt. De officiële benoeming zal 
plaatsvinden op de ledenvergadering in februari 2024. In de al bestaande vacature voor een 
bestuurslid is nog geen invulling gevonden. 

Overigens heeft Evelien Overeem zeer onlangs aangegeven dat ze een deel van het 
penningmeesterschap wil neerleggen. Voor het voornamelijk digitale deel van de financiële 
administratie heeft het bestuur de heer Ed Stolten bereid gevonden dit over te nemen. Hij zal in de 
ledenvergadering van 7 februari a.s. voorgesteld worden als nieuwe penningmeester van de 
vereniging. Evelien blijft als bestuurslid aan, waarmee op dit moment de bestaande vacature nu ook 
ingevuld is.  

In de bestuursvergaderingen kwamen diverse onderwerpen aan de orde. Verzoeken om informatie 
m.b.t. diverse onderwerpen die via de mail binnenkomen werden, indien nodig, besproken.  
 
Het bestuur is als volgt samengesteld: 
Ad Rijneveld, voorzitter (interim) 
Geke Tijssen, secretaris 
Evelien Overeem, penningmeester 
Michiel Hoenderdaal 
Co Janssen 
Krijn Korving 
1 vacature 

Ledenvergadering. 

Op 3 mei 2023 werd de jaarlijkse ledenvergadering gehouden in restaurant ‘Het Schaap’. Bestuurslid 
Michiel Hoenderdaal hield een boeiend referaat over de bouwwerken van het echtpaar Kröller-  
Müller, het gelijknamige museum en nationaal park De Hoge Veluwe.  Verder werden de 
gebruikelijke punten afgewerkt, zoals het verslag van de kascontrolecommissie en de 
bestuurssamenstelling. De kascontrolecommissie bestond uit de heer Ton Janse en de heer 
Hamminga, waarvan de laatste niet op de vergadering aanwezig was. Ton Janse deelde mee dat de 
boeken van de penningmeester in orde zijn bevonden zodat decharge verleend wordt m.b.t. het 
gevoerde beleid. De grootste kostenposten zijn de uitgave van ‘Oud Barneveld’ en de portokosten. 
M.b.t. dit laatste: de verspreiding van ‘Oud Barneveld’ gebeurt zoveel mogelijk door een groep 
mensen die het blad bij de leden bezorgt.  Overige informatie wordt zoveel mogelijk via de mail 



gedeeld. Daarom wordt er nog eens op gewezen dat het belangrijk is dat het mailadres bij de 
ledenadministratie bekend is. 
Ter vergadering kon een nieuw lid voor de kascontrolecommissie benoemd  worden in de plaats van  
Ton Janse. Mevrouw Luiten- Van Gulik heeft zich beschikbaar gesteld hiervoor.  
Verenigingsorgaan ‘Oud Barneveld’ 
Ons blad ‘Oud Barneveld’ verscheen 4 keer. Elk nummer was gevuld met interessante artikelen en 
wetenswaardigheden.  Om er een paar te noemen: de serie over de Historie van de Barneveldsche 
eiermarkt, door Jur van Ginkel, de serie Terug naar Zeumeren – Terug naar de natuur, door Brand 
Overeem en  Henk van Meerveld en de serie Ouwe Koeien door Jim Bakker. 
De redactie bestaat uit: 
Henk van Diermen, hoofdredacteur 
Harry Brons 
Cees van Delen 
Willem ten Hoven 
Dick Veldhuizen 

Activiteiten  

Op 22 maart 2023 werd de jaarlijkse Oud Veluwse Maaltijd georganiseerd. De deelname was als 
gewoonlijk groot. Het valt bijzonder in de smaak een dergelijk evenement bij onze leden. 
Op 26 oktober hebben enkele bestuursleden meegedaan met de Barneveldse geschiedenisquiz. Ze 
werden tweede. 
Op 15 november vond er in Museum Nairac een zeer geslaagde fotoavond plaats. Michiel 
Hoenderdaal loste samen met de zaal een kleine honderd 'moeilijke' oude foto's van Barneveld op. 
Na de pauze vertelde Christiaan Plug aan de hand van foto's over enkele scholen in Barneveld en 
omgeving. Tevens werd een interview getoond met Gaart Kap. 
 
Uitreiking Pluim en Voortse Waerderingh  

In dit verslagjaar werd in augustus een Voortse Waerderingh uitgereikt aan de eigenaars van de 
praktijk van tandarts Vermeulen voor het (met name wat betreft de buitenkant) in oude staat 
terugbrengen van een pand aan de Bakkersweg te Voorthuizen. 

En er werd tweemaal een Pluim uitgereikt. In januari kreeg de familie Leeuwis een Pluim voor hun in 
1936 gebouwde woning annex winkelpand aan de Langstraat 11 te Barneveld. Ze hebben dit pand 
opgeknapt en verbouwd met inachtneming van historische details.  

In december kreeg de familie Lagerweij een Pluim voor hun boerderij aan de Wesselseweg 74 te 
Barneveld. Deze familie heeft de boerderij (een gemeentelijk monument) overgenomen en 
gerestaureerd. 

Corneliabewaarschool, pand Langstraat  81-83 

Reeds op 21 maart 2022 diende de Vereniging Oud Barneveld samen met de Stichting Plaatselijk 
Belang Barneveld een verzoek tot handhaving in bij de Gemeente Barneveld i.v.m. het sterk 
achterstallige onderhoud  van de monumentale panden Langstraat 81-83 en de daarachter liggende 
Cornelia bewaarschool. De hele procedure heeft veel tijd in beslag genomen o.a. door de weigering 
mee te werken door de eigenaar en het vooraf te plegen onderzoek. In maart 2023 zag de gemeente 
zich genoodzaakt bouwhekken rondom het pand te plaatsen i.v.m. gevaar voor vallende dakpannen. 
Uiteindelijk is op  31 oktober 2023 een 'last onder dwangbevel' naar de eigenaar verzonden, waarin 
hij gemaand wordt vóór 7 december 2023 herstelwerkzaamheden uit te laten voeren op straffe van 
hoge dwangsommen. Tot op heden lijkt hij daar geen gehoor aan gegeven te hebben. 
  

 

 



Straatnamencommissie 
 
Er vindt veel nieuwbouw plaats in de gemeente Barneveld.  
Dit jaar vroeg de ontwikkeling van de wijk Lanen-Oost in Barneveld , gelegen langs de 
Scherpenzeelseweg achter de Gamma onze speciale aandacht. De intentie was om nieuwe 
straatnamen te laten aansluiten bij de namen van de nabijgelegen wijk Lanen-West. 
Gedacht wordt hierbij aan namen van bekende ondernemers die ooit in ons dorp gevestigd waren. Er 
is een groslijst opgesteld en daaruit is een keuze gemaakt. Deze luidt als volgt: 
Schuelerlaan (naar de leerlooierij aan de Amersfoortsestraat) 
Van Versendaallaan (exploitant van omnibus- en bodedienst) 

Rutgerslaan (bakkerij en met name van Barneveldse sprits aan de Jan van Schaffelaarstraat) 

Kranenborglaan (manufacturier en confectie-magazijn aan de Langstraat) 

Koudijslaan (Koudijs Voederfabrieken aan de Schoutenstraat) 

De Leeuwlaan (manufacturier aan de Langstraat) 

Van de Mheenlaan (smederij Langstraat 3) 

Van Brummelenlaan (boekhandel aan de Langstraat) 

Bekebredelaan (pluimveemesterij en slachterij aan de Kallenbroekerweg) 

Daarnaast was er nog een straatnaam nodig voor het nieuw te bouwen wijkje tussen de Valkseweg, 
Pascalstraat en de dr. Willem Dreeslaan. Het voorstel was aan dit nieuwe straatje de naam Klashut te 
geven naar de reeds lang geleden verdwenen  nabijgelegen boerderij. 

Zeker is dat ook aan David van Boven, ooit een bekende wethouder in de gemeente Barneveld, een 
straatnaam wordt toegekend. Het betreft hier de toekomstige verbindingsweg tussen de wethouder 
Rebellaan en de wijk Bloemendal. 

Er is een groslijst opgesteld van vrouwennamen die in aanmerking komen om een straat naar te 
vernoemen maar daaruit moet nog een keuze worden gemaakt. 

Website en beeldarchief 

De website, geheel vernieuwd in 2022, wordt goed bezocht. Onder andere evenementen en 
nieuwsberichten (zoals uitreiking van de Pluim en de Voortse Waerderingh) worden zo spoedig 
mogelijk geplaatst. Persberichten worden vaak bekeken, boekjes 1984 t/m 2021 worden frequent 
gedownload. 
Het beeldarchief wordt beheerd door Christiaan Plug.  

Afvaardigingen 

Gemeentelijke straatnamencommissie: Ad Rijneveld en Dick Veldhuizen 

Commissie uitreiking Pluim en Voortse Waerderingh: Evelien Overeem en Krijn Korving. 

Onderwerpen waar het bestuur zich mee bezig houdt en mee bezig gaat houden. 
 
Plaquette t.h.v. Jan van Schaffelaarstraat 11. Het onderzoek naar het plaatsen van een          
plaquette met daarop de historie van de synagoge is nog gaande.  

Stolpersteine. Dat geldt ook voor de mogelijkheid voor het plaatsen van Stolpersteine ergens in 
Barneveld. Dat is een proces van lange adem. Er moet veel onderzoek gedaan worden m.b.t. het lot 
van Joodse mensen die tijdens WOII mogelijk vanuit Barneveld gedeporteerd werden. De niet 
teruggekeerde leden van de Barneveldgroep die geïnterneerd waren in Huize de Schaffelaar en de 
Biezen vallen daar niet onder.  



Iedereen kent het gezegde ‘Wie de jeugd heeft, heeft de toekomst. Dat geldt in zekere zin ook voor 
een historische vereniging. We zien dat ons ledenbestand behoorlijk ‘veroudert’. Daarom is het 
belangrijk dat er verjonging gaat komen. Dat zal niet vanzelf gaan. Het bestuur gaat op zoek naar 
mogelijkheden om jongeren bij activiteiten te betrekken. Op de komende bestuursvergaderingen zal 
hier verder over doorgesproken worden. 

Tenslotte 

We blijven als historische vereniging alert m.b.t. het beschermen van historisch erfgoed in de 
gemeente Barneveld (inclusief de kernen). We houden ons aanbevolen voor tips van onze leden. 
 

Barneveld, januari 2024 

Geke Tijssen, secr. 

 


